
 

Kommunstyrelsen 

 

Protokoll nr 12 fört vid kommunstyrelsens sammanträde onsdagen den 7 september 

2011 kl 15.30 - 15.40 

   

Justerat den 14 september 2011 Anslaget den 15 september 2011 

   

   

   

Sten Nordin Ann-Katrin Åslund Karin Wanngård 

  

Närvarande:  

  

Ordföranden Sten Nordin (M) 

1:e vice ordförande Ann-Katrin Åslund (FP) 

2:e vice ordförande Karin Wanngård (S) 

  

Ledamöter Tina Ghasemi (M) 

Jonas Nilsson (M) 

Marie Ljungberg Schött (M) 

Berthold Gustavsson (M) 

Roger Mogert (S) 

Tomas Rudin (S) 

Stefan Nilsson (MP) 

  

Tjänstgörande ersättare Bo Arkelsten för Helena Bonnier (båda M) 

Sara Pettigrew för Emilia Hagberg (båda MP) 

Karin Rågsjö för Ann-Margarethe Livh (båda V) 

  

Ej tjänstgörande ersättare Johanna Sjö (M) 

Anna König Jerlmyr (M) 

Björn Ljung (FP) 

Helen Törnqvist (C) 

Olle Burell (S) 

Karin Ehlin Kolk (S) 

  

Föredragande borgarråd Ulla Hamilton (M) 

Regina Kevius (M) 

Lotta Edholm (FP) 

Joakim Larsson (M) 

Per Ankersjö (C) 

Madeleine Sjöstedt (FP) 

 

Dessutom var kommunfullmäktiges ordförande Margareta Björk (M), förste vice 

ordförande Eva-Louise Erlandsson Slorach (S) och andre vice ordförande Ulf 

Fridebäck (FP), t f stadsdirektör Staffan Ingvarsson samt kanslichef Helena 

Widegren närvarande. 
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§ 1   

Justering 

 

Förste vice ordföranden Ann-Katrin Åslund (FP) och andre vice ordföranden 

Karin Wanngård (S) utsågs att tillsammans med ordföranden Sten Nordin (M) 

justera dagens protokoll. Justering äger rum onsdagen den 14 september 2011. 

 

 

§ 2  

Fyllnadsval som ersättare i kommunstyrelsens ekonomiutskott 

Val-PM 2011:8 

 

Kommunstyrelsen behandlade det tidigare bordlagda fyllnadsvalet som ersättare 

(M) i kommunstyrelsens ekonomiutskott.  

 

Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutade att 

åter bordlägga fyllnadsval som ersättare (M) i kommunstyrelsens ekonomi-

utskott.  

 

 

§ 3  

Fyllnadsval av representant i politisk styrgrupp för ytterstadsutvecklingen 

år 2011-2014 

Dnr 022-1144/2011 

 

Kommunstyrelsen behandlade det tidigare bordlagda fyllnadsvalet av represen-

tant (MP) i politisk styrgrupp för ytterstadsutvecklingen år 2011 - 2014.  

 

Borgarrådet Larsson (M) hade redovisat ärendet i promemoria 2011:98. 

 

Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutade att  

åter bordlägga fyllnadsval som representant (MP) i politisk styrgrupp för 

ytterstadsutvecklingen år 2011-2014. 

 

 

§ 4  

Rapport över inkomna ärenden 

 

Rapporten över ärenden, remissyttranden m.m. som inkommit under tiden  

12/8 - 18/8 2011 anmäldes (bilaga 12:1).  
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§ 5  

Skydd för Järvafältet 

Dnr 331-1164/1998 

Motion 1998:69 

 

Kommunstyrelsen behandlade en motion av Michael Arthursson m.fl. (C) i 

vilken de hemställer att kommunfullmäktige beslutar att sätta igång ett gemen-

samt planeringsarbete för att skydda Järvafältets naturvärden tillsammans med 

Solna, Sundbybergs, Sollentuna och Järfälla kommuner.  

 

Borgarrådet Kevius (M) hade redovisat ärendet i utlåtande 2011:133. 

 

Yrkanden 

 

Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag. 

 

Karin Rågsjö (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets reservation som redovisas i 

utlåtande 2011:133. 

 

Vid propositioner på dessa yrkanden beslutade kommunstyrelsen utan omröst-

ning bifalla borgarrådsberedningens förslag. 

 

Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Motion (1998:69) av Michael Arthursson m.fl. (C) om ”Skydd för 

Järvafältet” anses besvarad med vad föredragande borgarrådet anför i  

utlåtandet. 

 

Reservation 

 

Karin Rågsjö (V) hänvisade till sitt yrkande.  

 

 

§ 6  

En ny stadsdels namnsättning 

Dnr 312-304/2011 

Motion 2011:6 

 

Kommunstyrelsen behandlade en motion av Tomas Rudin (S) i vilken han 

föreslår att staden skyndsamt bereder namnfrågan för den nya stadsdelen Östra 

Sköndal. 

 

Borgarrådet Kevius (M) hade redovisat ärendet i utlåtande 2011:134. 

 

Kommunstyrelsen beslutade utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 

förslag.  
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Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Motion (2011:6) av Tomas Rudin (S) om ”En ny stadsdels namnsättning” 

avslås. 

 

 

§ 7  

Rapport över inkomna ärenden 

 

Rapporten över ärenden, remissyttranden m.m. som inkommit under tiden  

19/8 - 25/8 2011 anmäldes (bilaga 12:2).  

 

 

§ 8  

Tilläggsavtal till avtal mellan svenska staten och Stockholms kommun 

avseende stabilisering av grundvattennivån under riksbyggnaderna på 

Helgeandsholmen 

Förslag från exploateringsnämnden  

Villkorat av kommunfullmäktiges godkännande senast den 1 oktober 2011 

Dnr 302-752/2011 

 

Kommunstyrelsen behandlade ett förslag från exploateringsnämnden om 

tilläggsavtal till avtal mellan svenska staten och Stockholms kommun avseende 

stabilisering av grundvattennivån under riksbyggnaderna på Helgeandsholmen. 

 

Borgarrådet Nordin (M) hade redovisat ärendet i utlåtande 2011:127. 

 

Kommunstyrelsen beslutade utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 

förslag.  

 

Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Tilläggsavtal till avtal mellan svenska staten och Stockholms kommun, 

godkänt av kommunfullmäktige den 4 november 2002, avseende stabili-

sering av grundvattennivån under riksbyggnaderna på Helgeandsholmen 

godkänns, bilaga A till utlåtandet. 

 

Särskilt uttalande 

 

Karin Rågsjö (V) hänvisade till Vänsterpartiets särskilda uttalande som redo-

visas i utlåtande 2011:127. 
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§ 9  

Förnyad centralupphandling av programvarulicenser och licensadmini-

stration 

Dnr 032-921/2011 

 

Kommunstyrelsen behandlade ett ärende om förnyad centralupphandling av 

programvarulicenser och licensadministration.  

 

Borgarrådet Nordin (M) hade redovisat ärendet i utlåtande 2011:128. 

 

Yrkanden 

 

Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  

 

Borgarrådet Wanngård (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas reservation i 

borgarrådsberedningen som redovisas i utlåtande 2011:128. 

 

Karin Rågsjö (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets reservation som redovisas i 

utlåtande 2011:128. 

 

Vid propositioner på dessa yrkanden beslutade kommunstyrelsen utan omröst-

ning bifalla borgarrådsberedningens förslag. 

 

Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Centralupphandling blir normalförfarande för programvarulicenser och 

licensadministration. 

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att besluta om förfrågningsunderlag, fatta 

tilldelningsbeslut samt teckna avtal gällande programvarulicenser och 

licensadministration. 

3. Kommunstyrelsen får i uppdrag att vid behov vidta sådana förändringar, 

kompletteringar och/eller tillägg till avtal med vald leverantör, som utifrån 

avtalade åtaganden och affärsmässiga grunder är påkallade. 

4. Kommunstyrelsen får i uppdrag att ansvara för licenssamordningen och 

licensägarskap inom staden på det sätt som framgår av utlåtandet. 

5. Stockholms Stadshus AB uppmanas att ge stadens alla bolagsstyrelser i 

uppdrag att lämna fullmakt för att delta i upphandling och avtalsförvalt-

ning enligt utlåtandet. 

 

Kommunstyrelsen beslutade för egen del, under förutsättning att kommun-

fullmäktige beslutar enligt ovan, följande. 

1. Stadsdirektören får i uppdrag att besluta om förfrågningsunderlag, fatta 

tilldelningsbeslut, teckna avtal samt att vid behov vidta sådana föränd-

ringar, kompletteringar och/eller tillägg till avtal med vald leverantör, som 

utifrån avtalade åtaganden och affärsmässiga grunder är påkallade. 

2. Stadsledningskontoret får i uppdrag att återkomma till kommunstyrelsen 

med modell för införande av licenspooler inom ramen för uppdraget att 

ansvara för licenssamordningen. 
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Reservationer 

 

Borgarråden Wanngård, Mogert och Rudin (alla S) hänvisade till borgarrådet 

Wanngårds yrkande. 

 

Karin Rågsjö (V) hänvisade till sitt yrkande.  

 

Särskilt uttalande  

 

Stefan Nilsson och Sara Pettigrew (båda MP) hänvisade till Miljöpartiets 

särskilda uttalande som redovisas i utlåtande 2011:128. 

 

 

§ 10  

Försäljning av fastigheterna Kontorsskylten 2 m.fl. i Vällingby Centrum till 

AB Svenska Bostäder 

Förslag från exploateringsnämnden 

Villkorat av kommunfullmäktiges godkännande senast den 31 december 2011  

Dnr 302-1053/2011 

 

Kommunstyrelsen behandlade ett förslag från exploateringsnämnden om försälj-

ning av fastigheterna Kontorsskylten 2 m.fl. i Vällingby Centrum till AB 

Svenska Bostäder.  

 

Borgarrådet Nordin (M) hade redovisat ärendet i utlåtande 2011:129. 

 

Yrkanden 

 

Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  

 

Borgarrådet Wanngård (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas reservation i 

borgarrådsberedningen som redovisas i utlåtande 2011:129. 

 

Vid propositioner på dessa yrkanden beslutade kommunstyrelsen utan omröst-

ning bifalla borgarrådsberedningens förslag. 

 

Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Köpeavtal mellan Stockholms stad och AB Svenska Bostäder om över-

låtelse av fastigheterna Kontorsskylten 2 m.fl. i Vällingby Centrum om 

284,0 miljoner kronor godkänns. 

2. Exploateringsnämnden medges rätt att vidta de åtgärder som erfordras 

för genomförandet av försäljningen. 
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Reservation 

 

Borgarråden Wanngård, Mogert och Rudin (alla S) hänvisade till borgarrådet 

Wanngårds yrkande.  

 

Särskilt uttalande 

 

Karin Rågsjö (V) hänvisade till Vänsterpartiets särskilda uttalande som 

redovisas i utlåtande 2011:129. 

 

 

§ 11  

Offentlig upphandling från eget företag?! - och vissa andra frågor (SOU 

2011:43) 

Remiss från Finansdepartementet 

Dnr 001-1165/2011 

Skrivelse 63 

 

Kommunstyrelsen behandlade en remiss från Finansdepartementet av betänkan-

det Offentlig upphandling från eget företag?! - och vissa andra frågor. 

 

Borgarrådet Nordin (M) hade redovisat ärendet i promemoria 2011:118. 

 

Kommunstyrelsen beslutade utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 

förslag.  

 

Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutade följande.  

Som svar på remissen ”Offentlig upphandling från eget företag?! – och vissa 

andra frågor” (SOU 2011:43) hänvisas till vad som sagts i promemorian. 

 

Det antecknades till protokollet att Miljöpartiet lämnar ärendet utan eget ställ-

ningstagande.  

 

Beslutet i ärendet justerades omedelbart.  

 

 

§ 12  

Likvärdiga förutsättningar - Översyn av den kommunala utjämningen 

(SOU 2011:39) 

Remiss från Finansdepartementet 

Dnr 001-1232/2011 

Skrivelse 64 

 

Kommunstyrelsen behandlade en remiss från Finansdepartementet av betänkan-

det Likvärdiga förutsättningar - Översyn av den kommunala utjämningen.  
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Borgarrådet Nordin (M) hade redovisat ärendet i promemoria 2011:119. 

 

Yrkanden 

 

Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  

 

Borgarrådet Wanngård (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas reservation i 

borgarrådsberedningen som redovisas i promemoria 2011:119. 

 

Stefan Nilsson (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets reservation i borgarråds-

beredningen som redovisas i promemoria 2011:119. 

 

Vid propositioner på dessa yrkanden beslutade kommunstyrelsen utan omröst-

ning bifalla borgarrådsberedningens förslag. 

 

Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutade följande.  

Som svar på remissen ”Likvärdiga förutsättningar - Översyn av den 

kommunala utjämningen” (SOU 2011:39) hänvisas till vad som anförs i 

promemorian. 

 

Reservationer 

 

Borgarråden Wanngård, Mogert och Rudin (alla S) hänvisade till borgarrådet 

Wanngårds yrkande.  

 

Stefan Nilsson och Sara Pettigrew (båda MP) hänvisade till Stefan Nilssons 

yrkande.  

 

 

§ 13  

Järnvägens behov av ökad kapacitet - förslag på lösningar för åren  

2012-2021 

Remiss från Näringsdepartementet 

Dnr 314-1530/2011 

Skrivelse 65 

 

Kommunstyrelsen behandlade en remiss från Näringsdepartementet av Järn-

vägens behov av ökad kapacitet - förslag på lösningar för åren 2012-2021. 

 

Borgarråden Nordin och Hamilton (båda M) hade redovisat ärendet i prome-

moria 2011:120. 

 

Yrkanden 

 

Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  
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Borgarrådet Wanngård (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas reservation i 

borgarrådsberedningen som redovisas i promemoria 2011:120. 

 

Stefan Nilsson (MP) yrkade bifall Miljöpartiets reservation som redovisas i 

promemoria 2011:120.  

 

Karin Rågsjö (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets reservation som redovisas i 

promemoria 2011:120.  

 

Vid propositioner på dessa yrkanden beslutade kommunstyrelsen utan omröst-

ning bifalla borgarrådsberedningens förslag. 

 

Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutade följande.  

Som svar på remissen ”Järnvägens behov av ökad kapacitet – förslag på 

lösningar för åren 2012-2021” hänvisas till promemorian. 

 

Reservationer 

 

Borgarråden Wanngård, Mogert och Rudin (alla S) hänvisade till borgarrådet 

Wanngårds yrkande.  

 

Stefan Nilsson och Sara Pettigrew (båda MP) hänvisade till Stefan Nilssons 

yrkande.  

 

Karin Rågsjö (V) hänvisade till sitt yrkande.  

 

Beslutet i ärendet justerades omedelbart.  

 

 

§ 14  

Finansiering av teknikutvecklingsprojekt inom avfallshantering 

Förslag från trafik- och renhållningsnämnden 

Dnr 303-1281/2011 

 

Kommunstyrelsen behandlade ett förslag från trafik- och renhållningsnämnden 

om finansiering av teknikutvecklingsprojekt inom avfallshantering. 

 

Borgarrådet Hamilton (M) hade redovisat ärendet i utlåtande 2011:130. 

 

Kommunstyrelsen beslutade utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 

förslag.  
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Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Trafik- och renhållningsnämnden får ta i anspråk centralt avsatta medel för 

renhållningsverksamhet, totalt 15 mnkr, för delfinansiering av teknikutveck-

lingsprojekt inom avfallshantering under åren 2011-2013. 

 

Särskilda uttalanden 

 

Borgarråden Wanngård, Mogert och Rudin (alla S) hänvisade till Socialdemo-

kraternas särskilda uttalande i borgarrådsberedningen som redovisas i utlåtande 

2011:130. 

 

Stefan Nilsson och Sara Pettigrew (båda MP) hänvisade till Miljöpartiets 

särskilda uttalande som redovisas i utlåtande 2011:130. 

 

Karin Rågsjö (V) hänvisade till Vänsterpartiets särskilda uttalande som redo-

visas i utlåtande 2011:130. 

 

 

§ 15  

Med anledning av avslöjandet kring bostadslösa barnfamiljer i Stockholm 

Skrivelse från Abdo Goriya (S) 

Dnr 325-2482/2009 

 

Kommunstyrelsen behandlade en skrivelse från Abdo Goriya (S) i vilken han 

lämnar förslag till hur situationen för bostadslösa barnfamiljer kan förbättras.  

 

Borgarrådet König Jerlmyr (M) hade redovisat ärendet i promemoria 2011:121. 

 

Yrkanden 

 

Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  

 

Stefan Nilsson (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets reservation som redovisas i 

promemoria 2011:121. 

 

Karin Rågsjö (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets reservation som redovisas i 

promemoria 2011:121. 

 

Vid propositioner på dessa yrkanden beslutade kommunstyrelsen utan omröst-

ning bifalla borgarrådsberedningens förslag. 

 

Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutade följande.  

Skrivelse från Abdo Goriya (S) om ”Med anledning av avslöjandet kring 

bostadslösa barnfamiljer i Stockholm” anses besvarad med hänvisning till 

vad som sagts i promemorian. 
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Reservationer  

 

Stefan Nilsson och Sara Pettigrew (båda MP) hänvisade till Stefan Nilssons 

yrkande. 

 

Karin Rågsjö (V) hänvisade till sitt yrkande.  

 

Särskilt uttalande 

 

Borgarråden Wanngård, Mogert och Rudin (alla S) hänvisade till Socialdemo-

kraternas särskilda uttalande i borgarrådsberedningen som redovisas i prome-

moria 2011:121. 

 

 

§ 16  

Lokaler för föreningarna - checksystem 

Dnr 328-2640/2010 

Motion 2010:36 

 

Kommunstyrelsen behandlade en motion av Tomas Rudin (S) i vilken han 

föreslår att alla föreningar som är anmälda till stadsdelsnämndernas förenings-

register ska få disponera lokaler gratis i kommunägda lokaler. 

 

Borgarrådet Sjöstedt (FP) hade redovisat ärendet i utlåtande 2011:131. 

 

Yrkanden 

 

Bifall yrkades till borgarrådsberedningens förslag.  

 

Borgarrådet Wanngård (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas reservation i 

borgarrådsberedningen som redovisas i utlåtande 2011:131. 

 

Stefan Nilsson (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets reservation som redovisas i 

utlåtande 2011:131. 

 

Karin Rågsjö (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets reservation som redovisas i 

utlåtande 2011:131. 

 

Vid propositioner på dessa yrkanden beslutade kommunstyrelsen utan omröst-

ning bifalla borgarrådsberedningens förslag. 

 

Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Motion (2010:36) av Tomas Rudin (S) om ”Lokaler för föreningarna – 

checksystem” anses besvarad med hänvisning till vad som anförts i 

utlåtandet. 
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Reservationer 

 

Borgarråden Wanngård, Mogert och Rudin (alla S) hänvisade till borgarrådet 

Wanngårds yrkande.  

 

Stefan Nilsson och Sara Pettigrew (båda MP) hänvisade till Stefan Nilssons 

yrkande.  

 

Karin Rågsjö (V) hänvisade till sitt yrkande.  

 

 

§ 17  

Bildandet av ett Evert Taubemuseum i Stockholm 

Motion 2010:38 

Dnr 328-2642/2010 

 

Kommunstyrelsen behandlade en motion av Tomas Rudin (S) i vilken han 

föreslår att Stockholms stad ska undersöka möjligheten att inrätta ett Evert 

Taubemuseum. 

 

Borgarrådet Sjöstedt (FP) hade redovisat ärendet i utlåtande 2011:132. 

 

Kommunstyrelsen beslutade utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 

förslag.  

 

Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Motion (2010:38) av Tomas Rudin om ”Bildandet av ett Evert Taube-

museum i Stockholm” anses besvarad med hänvisning till vad som anförts i 

utlåtandet. 

 

 

§ 18  

Stadgeändring för Stiftelsen Stockholms läns museum 

Begäran från Stiftelsen Stockholms läns museum 

Dnr 149-903/2011 

 

Kommunstyrelsen behandlade en begäran från Stiftelsen Stockholms läns 

museum om mindre ändringar i stiftelsens stadgar.  

 

Borgarrådet Sjöstedt (FP) hade redovisat ärendet i promemoria 2011:122. 

 

Kommunstyrelsen beslutade utan omröstning bifalla borgarrådsberedningens 

förslag.  
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Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutade följande.  

Stadgeändringar för Stiftelsen Stockholms läns museum godkänns, bilaga 2 

till promemorian. 

 

 

§ 19  

Skrivelse om införande av ett framkomlighetsmål vid planering av stör-

ningar i trafiksystemen inom Stockholms kommun 

Dnr 314-1816/2011 

 

Kommunstyrelsen behandlade en skrivelse av Tomas Rudin (S) i vilken han 

föreslår att staden upprättar ett framkomlighetsmål vid planering av störningar i 

trafiksystemen. 

 

Skrivelsen överlämnades till berörd rotel för beredning.  

 

 

 

 

 

 

Vid protokollet 

Ylva Tengblad 

 


